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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

 دولت باید در مورد تخصیص ارز 4200 تومانی
به مجلس گزارش دهد

سرویس سیاسی- 
روزنامه شرق در شماره دیروز خود طی گزارشی نوشته است: »در بودجه سال جاری، دولت متعهد شد ۱۴ میلیارد دلار 
را به واردات کالا های اساسی اختصاص دهد و مجلس نیز دولت را موظف کرد هر سه ماه یک بار، گزارش عملکرد خود در 
این زمینه را به مجلس ارائه دهد، اما با گذشت یک ماه از چنین تکلیفی، هنوز هم خبری از گزارش هزینه کرد ۱۴ میلیارد 

ارز دولتی چهار هزار و ۲۰۰ تومانی در دست نیست.«
یک اقتصاددان به خبرنگار این روزنامه در مورد ضعف دولت در نظارت نکاتی را گفته است: »نظام توزیع و کنترل و 
پایش )نظارت( در کشور بسیار ضعیف است و چون این بخش بسیار ضعیف است، قطعا تخصیص ارز دولتی ۱۴میلیارد 

دلاری برای کالا های اساسی هم به رانتی بزرگ منجر خواهد شد.«
در ادامه این اقتصاددان می افزاید: »ارز دولتی تخصیص یافته در سال گذشته ۱3/5 میلیارد دلار بود که به سبب برخی 
اتفاقات و تخلفات حتی به ۱۷ تا ۱۸ میلیارد دلار نیز رسید. اقتصاددانان بار ها اعلام کردند این اتفاق، به معنای توزیع رانت 
است و باید سامان پیدا کند. راه حل مشخص آن بود که کالا های اساسی وارد سامانه نیما شود و واردکنندگان با نرخ نیمایی 

کالا را وارد کشور کنند و مابه التفاوت آن را به صورت کالابرگ در اختیار مردم قرار دهند.«
این فرد مصاحبه شونده در پایان گفته است: »گزارش های قطره چکانی بانک مرکزی نمودی از شفافیت نیست و هنوز 
مشخص نیست در سال گذشته چه اتفاقاتی در کشور رخ داده است. در این زمینه قوه قضائیه باید سفت و سخت وارد شود 
و به نظر می رسد تا ۱۰ سال آینده این قوه درگیر این موضوع باشد، زیرا بر اساس گزارش بانک مرکزی، این رانت بزرگ بین 
۱۰ هزار شرکت توزیع شده است. امسال هم ممکن است باز هم در بخشی از واردات کالا های اساسی با این پدیده مواجه 

باشیم، زیرا دوباره دولت مصر است ارز چهار هزار و ۲۰۰ تومانی را به بخشی از واردکنندگان اختصاص دهد.«
لازم به ذکر است که یکی از شعارهایی که همواره توسط دولت تدبیر و امید و طیف موسوم به اصلاح طلب مورد استفاده 

شعاری قرار می گیرد موضوع »شفافیت« است.
از مشروطه تا روزنامه های زنجیره ای 

روزنامه آفتاب یزد در ســرمقاله شماره دیروز خود به موضوع نهضت مشروطه پرداخته و نوشته است: »هرسال نیمه 
تابستان، برای ایرانیان یادآور جنبشی است که در نیمه اول قرن بیستم، خاورمیانه خفته در خوابی چند صد ساله را تکان 
داد و آن پیروزی جنبش مشــروطه خواهی بود که با تلاش چند ده ســاله روشنفکران]!![ نهایتا با امضای پادشاه و فرمان 

تشکیل مجلس شورای ملی به ثمر نشست.«
سپس در ادامه آمده است: »در باب اهمیت و ابعاد و آثار تاریخی و سیاسی مشروطه بسیار گفته و نوشته شده است 

اما نکته ای که کمتر به آن پرداخته شده است، ماهیت و ریشه های مشروطیت است...« 
اگرچه این روزنامه به اهمیت ریشــه های مشروطیت  اشــاره می کند اما چنان که پیداست در تحریفی آشکار تنها از 
روشنفکران نام برده است. جالب آن است که اکثر لوایح مشروطه ای که تالیف شده توسط علما بوده است و اصلا انگار نه 
انگار که شخصیتی مانند شیخ فضل الله نوری در این راه به شهادت می رسد و البته بعد از او کسانی مانند سیدعبداله بهبهانی 
به دست گرو ه های  ترور که توسط همین قشر منورالفکر به وجود آمد به شهادت رسید. در مرگ آخوند خراسانی هم شک 
و  تردید بسیار هست که او را صبح روزی که برای موضوعات پیرامون مشروطه و یکه تازی منورالفکران می خواست عازم 

تهران شود مسموم کرده اند. 
از همه اینها که بگذریم نقش علمای آن دوران در نهضت مشروطه بر کسی پوشیده نیست اما دقیقاً این روزنامه زنجیره ای 
تنها از قشر ظاهرا روشنفکر نام می برد. لازم به ذکر است که روشنفکر به معنای کلمه ای آن مقصود ما نیست بلکه این عنوان 
مصادیقی در تاریخ ما دارد که نمونه بارز آن امثال »تقی زاده« هستند که می گفتند ما از سر تا پا باید فرنگی شویم. نکته 
قابل تأمل آنجاست که از قضا ریشه های مشروطه در عدالت خواهی بوده است چنان که این روزنامه نیز نوشته: »در حقیقت 
آنچه در جنبش مشروطه توسط روشنفکران و آحاد مردم تحت عنوان عدالت خواهی و عدالت خانه مطرح می شد،  اشاره به 

مفهومی  داشت که تا پیش از آن در حاکمیت سلطانی جایگاهی نداشت...«
عدالت خواهی اساســا از میان علما آغاز شــد چنان که جایی مانند انجمن تبریز پیش از بالا گرفتن نهضت مشروطه 
توسط کسانی مانند میرزاحسن مجتهد تبریزی تاسیس شد که این انجمن نقش عمده ای در آگاه سازی مردم داشت. پس 
از پیروزی مشروطه خواهان و تاسیس مجلس ملی اول روشنفکران توطئه قتل شیخ فضل الله نوری را به اجرا درآوردند و 

علیه او دروغ هایی را طرح کردند.
انتخابات و حقوق شهروندی زنان!

روزنامه اعتماد در یادداشتی با عنوان »حقوق شهروندی زنان« به بهانه رای دیوان عدالت اداری مبنی بر صدور گواهینامه 
موتورسیکلت برای زنان نوشت: »به نظر مي رسد شعبه اي که این راي را صادر کرده به یک اصل و قاعده کلي توجه داشته 
است و آن اصل رعایت حقوق شهروندي است. همگان باید فارغ از سن، جنسیت، باورها و عقاید به طور مساوي از حقوق 
شــهروندي برخوردار باشند... نادیده گرفتن حقوق شهروندي صرفا به مسئله موتورسواري مربوط نیست. مثلا محرومیت 
زنان از ورود ورزشــگاه ها یکي از مواردي اســت که حقوق شهروندي زنان را نادیده مي گیرد. در توجیه این تصمیم گفته 
مي شود که زمینه هاي ورود زنان به ورزشگاه ها آماده نیست، خب نمي توان به این بهانه حقوق شهروندي بخشي از جامعه 
را نادیده گرفت بلکه باید این زمینه ها را فراهم کرد. امید مي رود حقوق شهروندي که متعلق به همه آحاد مردم است مورد 

توجه و توافق همگان قرار گیرد.«
گفتنی است همزمان با نزدیک تر شدن ایام انتخابات مجلس، مدعیان اصلاحات در شرایطی که مردم از لحاظ تأمین 
مایحتاج اولیه زندگی خود در مضیقه هستند و بحث معیشت به عنوان اولین و اصلی ترین دغدغه این روزهای جامعه مطرح 
است، با تاکتیک تغییر و جابه جایی اولویت های جامعه سعی دارند دوباره شعارهای دسته چندمی  اصلاح طلبی را داغ کنند.

از سوی دیگر اصلاح طلبان به بسیاری از قشرها به عنوان ابزار انتخاباتی و تبلیغاتی برای وجهه دادن به خود نگاه می کنند. 
اگر کمی به ســطح شــعارها و دغدغه هایی که این جریان سیاسی درباره اقشار و صنوف مختلف سر داده اند توجه کنیم به 
خوبی جنس جعلی و انحرافی بودن این شــعارها را درمی یابیم. این جریان سیاسی خصوصاً در حوزه زنان به شکل کاملًا 
ابزاری برای رای آوری و پرکردن ســبد رای خود نگاه می کند. در همین باب حتی خود زنان اصلاح طلب که کنش های 
سیاسی تند و تیزی از خود در برخی از مواقع نشان می دهند هم معترف استفاده ابزاری از رای 5۰ درصد جامعه شده اند.

چندی پیش »زهرا شجاعی« رئیس مرکز امور مشارکت زنان در دولت اصلاحات با افشاگری درخصوص استفاده ابزاری 
اصلاح طلبان از زنان گفته بود: »اصولگرایان حمایت بیشتری از زنان انجام می دهند و در عوض اصلاح طلبان موقع انتخابات 

از زنان استفاده می کنند و بعد کاری برایشان نمی کنند«.
اصلاح طلبان مقصر ناکارآمدی دولت و مجلس

روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »هم در دولت و هم در مجلس ناکارآمدي هایي وجود دارد که اعتراض مردم را برانگیخته 
که عموم جامعه این مشکلات را زاییده استراتژي و تصمیم اصلاح طلبان و جهت گیري آنها مي دانند«.

طیف مدعی اصلاحات علی رغم تصاحب اکثریت مطلق کابینه، در سال های اخیر از پذیرش مسئولیت وضع موجود شانه 
خالی کرد و در همین راستا در اقدامی  غیرحرفه ای و غیراخلاقی تلاش کرد تا به طرق مختلف سفره خود را از دولت جدا کند.

رفتار سیاسی اصلاح طلبان بدین صورت است که در ابتدا سهم خود را تمام و کمال از دولت می گیرند و سپس در زنگ 
حساب، منکر حضور در دولت شده و نسبت به وضع موجود که خود باعث و بانی آن هستند، انتقاد کرده و غر می زنند و 

مدعی می شوند که اگر در دولت بودند چنین می کردند و چنان!
اما نکته قابل توجه اینجاست که افکار عمومی  به این ژست مضحک واکنشی منفی نشان داد. مردم دولت روحانی را 

دولت اصلاح طلبان می دانند و این طیف باید درباره وضع موجود و عملکرد خود پاسخگو باشد.
سهم اصلاح طلبان در وعده های محقق نشده

روزنامه سازندگی در یادداشتی به قلم شهربانو امانی عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران آورده است: 
»وعده های بسیاری از دولت دوم )روحانی( بر زمین مانده و نباید از یاد برد که بخشی از این کوتاهی و عدم تحقق به پای 
اصلاح طلبان نوشته می شود. طبیعی است که مردم وعده های محقق نشده را می بینند و آن را به  پای جریان اصلاحات و 
اصلاح طلبان می نویسند. بنابراین جریان اصلاحات باید در انتخابات پیش رو وعده ای به مردم بدهد که از توان لازم برای 

تحقق آن برخوردار باشد. اصلاح طلبان باید از تجربه چند سال گذشته درس بگیرند و وعده ندهند«
در این مطلب آمده است: »جریان اصلاحات باید مسئله برخی نظارت ها را حل کند و حتی اگر لازم شد برای حل نوع 

نظارت در انتخابات استصوابی باید با رؤسای سه قوا وارد تعامل شود.«
پر واضح است که مدعیان اصلاحات با اعتراف به این واقعیت که در مشکلات و معضلات معیشتی و اقتصادی کشور 
مسئول هستند و در انتخابات آینده مردم به آنها اعتمادی نمی کنند درصدد آن هستند برای کسب آرای انتخابات، چهره های 
رادیکال خود را به میدان بیاورند و از این منظر تنها راه خود را عبور از نظارت استصوابی و فشار به شورای نگهبان می دانند.

درمکتب امام

آمریکا با اساس اسلام دشمن است
برادران و خواهران باید بدانند که آمریکا و اسرائیل با اساس اسلام دشمن اند؛ چرا 
که اســلام و کتاب و سنت را خار راه خود و مانع از چپاولگری شان می دانند؛ چرا 
که ایران با پیروی از همین کتاب و سنت بود که در مقابل آنان بپاخاست و انقلاب 
نمود و پیروز شــد. امروز توطئه بر ضد ایران و حکومت آن و حزب الله در حقیقت 

توطئه برای محو اسلام و کتاب و سنت است.
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سرویس سیاسی- 
سؤال خبرنگار کیهان از وزیر امور خارجه 
درباره اظهارات متناقض ایشان درباره توافق با 
آمریکا و امضای برجام، عصبانیت آقای ظریف 

را درپی داشت.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه در آستانه 
روز خبرنگار در نشستی خبری با حضور خبرنگاران 
داخلی و خارجی به ســؤالات آنهــا درباره آخرین 

تحولات عرصه سیاست خارجی پاسخ داد.
اولین نشست خبری، بعد از 6 سال!

نکته قابل تأمل اینجاســت که نشست خبری 
ظریف در روز گذشــته، اولین نشست خبری او با 
خبرنگاران رســانه های داخلی و خارجی در داخل 

ایران در 6 سال اخیر بود.
خبرنــگار کیهــان در این نشســت از ظریف 
پرسید: »جناب آقای ظریف، شما ۱۲ بهمن 9۷ در 
توئیتی نوشتید که توافق با آمریکا به اندازه جوهر 
روی کاغذ هم ارزش ندارد. همچنین در هفته های 
گذشــته گفتید که اگر به ۴ سال قبل برگردم، باز 
هم برجام را امضا می کنم. سؤال اینجاست که چرا 
باید توافقی که ارزش جوهر روی کاغذ را هم ندارد، 

دوباره امضا کرد؟«.
لازم به ذکر است که وزیر امور خارجه -۱۲بهمن 
9۷-  با  اشاره به تصمیم آمریکا برای خروج از پیمان 
منع موشک های میان برد )INF(در توئیتی نوشته 
بود:»یک خروج دیگر از توافقی دیگر توسط دولت 
]دونالد[  ترامپ؛ این بار پیمان منع موشــک های 
میان برد. فقط برجام یا ایران نبود: به نظر می رسد که 
این جماعت به هر چیزی که امضای ایالات متحده 
روی آن باشد، آلرژی دارند. پیام این کار: هر توافقی 
با دولت ایالات متحده، حتی به اندازه جوهر ]مورد 
استفاده برای نوشــتن آن توافق[ هم ارزش ندارد؛ 
حتی پیمان هایی که به تصویب کنگره رسیده اند«.

برجام، توافق با آمریکا نبود!
ظریف در پاســخ به سؤال خبرنگار کیهان در 
اقدامی  تأمل برانگیز با عصبانیت گفت: »به این دلیل 
که برجام توافق با آمریــکا نبود. آمریکا فقط یک 
عضو ضروری بود. به دلیل اینکه عضو دائم شورای 
امنیت سازمان ملل اســت و بدون حضور آمریکا، 
قطعنامه هایــی که در دولت قبلــی - نمی خواهم 
بگویم دولت مورد حمایت روزنامه شما-  علیه ایران 
صادر شده بود، لغو نمی شد. بنابراین آمریکا یک شرّ 
ضروری بود و ما با او مذاکره کردیم و امروز هم معتقد 
است که شکست خورده است. زیرا اجازه داده که آن 
قطعنامه ها نابود شود و به همین دلیل از برجام خارج 
شده است و امروز هم تمام تلاش خود را می کند که 

مجددا قطعنامه های قبلی را برگرداند«.
آقای ظریف در اظهارنظری تأمل برانگیز گفته 
است که »برجام توافق با آمریکا نبود«!؛ این در حالی 
است که در سال 9۲، آقای روحانی در اظهارنظری 
قابل تأمل گفته بود: »بنده معتقدم مذاکره با آمریکا 
راحت تر از مذاکره با اروپاســت چرا که اروپایی ها 
به دنبال آقا اجازه از آمریکا هســتند... آمریکایی ها 
کدخدای ده هستند، با کدخدا بستن راحت تر است«! 
بر همین اساس مذاکرات هسته ای ایران و ۱+5 عملًا 
به مذاکرات ایران و آمریکا بدل شد که اعتراض طرف 
اروپایی - از جمله فرانســه-  را در برداشت. »علی 
اکبر صالحی« -فروردیــن 9۷-  گفته بود: »ما در 
مذاکرات هســته ای، با آمریکا مذاکره می کردیم نه 

مجموعه 5+۱«.
لغو قطعنامه های ضدایرانی!

آقای ظریف مدعی شــده است که »با برجام، 
قطعنامه های ضدایرانی لغو شد«! این ادعا در حالی 

اســت که تمامی  مفاد قطعنامه های قبلی شورای 
امنیت در قطعنامه۲۲3۱ »تجمیع« شــده است و 
صرفــا با ادعاي یک کشــور از ۱+5 به عدم اجراي 
تعهدات ایران در برجام، در فاصله حداکثر 6۰ روز، 
با طي کردن رجوع به کمیسیون هاي کارشناسان، 
وزراي خارجه، مشورتي و سرانجام رجوع به شوراي 
امنیت، تمام مفاد قطعنامه های گذشته علیه ایران 

باز می گردد.
برجام بر اساس بی اعتمادی بود!

وزیــر امور خارجه در ادامه پاســخ به کیهان 
گفت: »دوستان ما  اشتباهی که می کنند این است 
که اگر کسی واقعاً به آمریکا اعتماد کرده بود، برجام 
دو صفحه می شــد؛ خب برجام که چیزی ندارد، 
تحریم ها را بردارید، ما هم سلاح تولید نمی کنیم. 
حتی دو صفحه هم نمی شد بلکه دو جمله می شد. 
اما برجام ۱5۰ صفحه شد زیرا ما به آمریکا اعتماد 
نداشــتیم. چرا ماده 36 را در برجام گذاشــتیم؟ 
چون اعتماد نداشتیم. ماده 36 هم طوری اعمال 
کردیم که طرف مقابل هیچ گاه نتواند قطعنامه ها 

را برگرداند«.
ظریف در حالی برجام را حاصل عدم اعتماد به 
آمریکا دانسته که مروری گذرا به مواضع وی و تیم 
مذاکره کننده هسته ای در جریان مذاکرات و پس از 
آن در جریان توافق هسته ای نشان می دهد که اتفاقا 
برجام حاصل خوش بینی مفرط به آمریکا و اعتماد 

بی جا به شیطان بزرگ است. 
یکی از مصادیق اعتماد دولت روحانی به آمریکا 
در موضوع برجام این بود که دولت تمامی تعهدات 
خود را پیش دســتانه و در مدت ۲ ماه انجام داد و 
ســپس به انتظار نشست تا طرف مقابل تعهداتش 

را انجام دهد!
برجام 150 صفحه بود، چون...

آقای ظریف در اظهارنظری تأمل برانگیز، تعداد 
بالای صفحات برجام را نشانه عدم اعتماد به آمریکا 

برشمرده است. 
برخلاف این اظهارنظر، دلیل اصلی تعداد زیاد 
صفحات برجام، درج شــدن تمامی  تعهدات ایران 

به صورت مو به مو در توافق هسته ای است. 
لازم به ذکر اســت که صالحی، رئیس سازمان 
انرژی اتمی  و عضو تیم مذاکره کننده هسته ای ایران 
و ۱+5 چندی پیش گفته بــود:»در بعد تحریم و 
مسائل دیگر سیاسی، آمریکایی ها از شیوه نادرستی 
اســتفاده می کنند، اگر ما وقتــی برجام را تنظیم 
می کردیم دقت بیشتری می کردیم این فرصت برای 
آمریکا پیش نمی آمد که از این قابلیت تفسیر بودن 

سوءاستفاده کند«.
گفتنی اســت حامیان تمام قد برجام تاکنون 
چندین بار در اظهارات جداگانه تأکید کرده اند که 

اصلا متن برجام را مطالعه نکرده اند.

برجام، سرِ مردمِ آمریکا کلاه گذاشت!
وزیر امور خارجه در ادامه پاسخ خود به سؤال 
کیهان گفت: »امروز به عنوان یک حقوقدان و معلم 
حقوق می گویم که هیچ راه قانونی برای »مکانیسم 
ماشــه« )بازگشــت پذیری تحریم ها( وجود ندارد. 
بــه این خاطر که اقدامات فعلــی ایران در کاهش 
تعهدات برجام، در راستای اقدامات جبرانی است که 
خودش در برجام گنجانده است. برخلاف دوستانی 
که می گفتند برجام بر اســاس ساده لوحی است، 
برخلاف دوســتانی که هزار بار گفتند برجام کلاه 
بزرگی بر سر مردم ایران است. مردمِ کجا )آمریکا( 
کلاه بر سرش رفته بود که از برجام خارج شد. البته 
دوستان چون هیچ گاه به حرف صفحه قبلشان نگاه 
نمی کنند، هر روز یک حرف جدید می زنند. برجام 
هیچگاه به نفع یک طرف نبود. این توافقی بود که 

همه در آن نفع داشتند«.
آقای ظریــف در اظهارنظــری عجیب گفته 
اســت که ایران در برجام، ســرِ مردمِ آمریکا کلاه 

گذاشته است! 
چه کسی گفت هدف برجام اقتصادی نبود؟!

وی همچنین در اظهارنظری تأمل برانگیز گفته 
است که »منتقدان دولت هیچ گاه به حرف صفحه 
قبلشــان نگاه نمی کنند و هر روز یک حرف جدید 

می زنند«!
روزنامه کیهان در ۱5 فروردین 9۴ و در مقطعی 
که دولتمردان و رســانه های زنجیره ای و مدعیان 
اصلاحات بــا جنجال و هیاهو مدعی شــدند که 
تحریم ها به تاریخ پیوست، با دلایل فنی و کارشناسی 
تأکید کرد که »هسته ای رفت، ولی تحریم ها باقی 
ماند«. پیش بینی دقیق و کارشناســی که اکنون 

درستی آن بیش از پیش آشکار شده است.
اتفاقا این آقای ظریف بود که هر روز یک حرف 
جدید می زد؛ بــرای نمونه، یک روز تأکید کرد که 
»در روز اجرای برجام)دی 9۴( تمامی تحریم ها لغو 
می شود« و روز دیگر مدعی شد که »هدف از برجام 

اصلا اقتصادی نبود«!  
شانه خالی کردن از مسئولیت برجام

ظریف در قســمت پایانی پاسخ خود به سؤال 
خبرنگار کیهان گفت: »جمهوری اسلامی  در برجام 
نفع استراتژیک داشت و توانست قطعنامه های شورای 
امنیت سازمان ملل را لغو کند و امروز اجماع امنیتی 
در دنیا نه تنها علیه ایران نیست بلکه این اجماع علیه 
آمریکاست. بنده نه امروز بلکه ۱۰ سال دیگر هم اگر 
به عقب برگردم، باز هم برجام را امضا می کنم چراکه 
فکر می کنم برجام سند افتخار مردم ایران بود، نه 
سند افتخارِ من؛ زیرا من با پشتوانه مردم، رهبری 
و مقاومت برجام را امضا کردم. برجام با پشــتوانه 
مقاومت امضا شــد و از روز امضا پشتوانه مقاومت 
شد. برخی دوستان ما نخواستند این را ببینند اما 

امیدواریم این واقعیت را یک روز ببینند«.
لازم به ذکر اســت که آقای ظریف -آذر 9۲-  
گفته بود: »رهبری چارچوب کلی را تعیین می کنند و 
مسئولیت مذاکره با من است، ایشان صحبت کردند و 
بزرگواری شان نسبت به من را مطرح کردند، من نیز 
قدردان این بزرگواری هستم... ما باید خرج نظام و 
رهبری شویم نه اینکه رهبری خرج ما و نظام شود«.

بی دســتاوردی برجام موجب شده است که 
دولتمردان از یکســو موفقیت های تحسین برانگیز 
ایران در منطقه را به نامِ برجام زده و از سوی دیگر 
مسئولیت خســارت محض برجام را نیز به گردن 

دیگران می اندازند.
آمریکا، مسئول تنش در خلیج  فارس

به گزارش مهر، ظریف در پاسخ به سؤال دیگری 
با تأکید بر اینکه آمریکا مسئول تنش در خلیج  فارس 
و دنیاست، تصریح کرد: کسی که آتش افروز است 
نمی تواند آتش نشــان باشد. آمریکا هرگاه به خلیج 
 فارس آمده اســت، جز خشونت و جنگ نتیجه ای 

به بار نیاورده است.
انگلیس، شریک  تروریسم اقتصادی

وزیر امور خارجه دربــاره توقیف نفتکش ایرانی 
توســط انگلیس گفت: اقدام انگلیس در جبل الطارق 
راهزنــی دریایی اســت و ادعای آنها مبنی بر تصمیم 
اتحادیه اروپا هم اشــتباه است. اگرچه ارتباطی به آنها 
ندارد امــا ما بار دیگر می گوییم که مقصد ادعایی آن 
نفتکش که ســوریه بوده، اشتباه است. وی بیان کرد: 
ان شاءالله امسال نیاز ما از نفت و درآمد آن کمتر می شود 
و انگلیس امروز شریک تروریسم اقتصادی آمریکاست 
و قطعا این شراکت تبعاتی را برای آنان خواهد داشت.

گام سوم 
ظریف با تأکید براینکه گام سوم آخرین قدم ما 
یا به معنای خروج از برجام نیســت، بلکه کاملًا در 
چارچوب برجام است، تصریح کرد: برجام امر مقدسی 
نیست اما اگر لازم باشد از آن هم خارج خواهیم شد 

اما فعلا نیازی به این موضوع نمی بینم.
ظریف، یکی از اولیای الهی!

مدیرمسئول  دعایی،  حجت الاسلام سیدمحمود 
روزنامه اطلاعات، به عنوان یکی از ســخنرانان نشست 
خبری دیروز، اظهارات عجیب و تأمل برانگیزی بیان کرد. 
دعایــی گفــت: »تاریخ گواهــی می دهد که 
انســان های بزرگ و اولیای الهی چه سختی هایی 
را متحمل شدند. به راستی محمدجواد ظریف در 
عصر ما یکی از اولیای الهی است که در خانواده ای 
مذهبی متولد شد و در مدرسه علوی تحصیل کرد 
و در آمریکا به تحصیل پرداخت و هرچه بیشتر به 

میهن و دین باورمند شد«.
ظریف چرا عصبانی شد؟!

ظریــف دیــروز در پایــان نشســت خبری 
گفت:»ننویسید ظریف عصبانی بود؛ اصلا عصبانی 
نیســتم. اینجا گاهی همهمه می شود و بنده برای 
اینکه صدایم به جمع برسد، بلند صحبت می کنم«. 
این اظهارنظر در حالی است که فایل ویدئویی 
نشســت خبری دیروز منتشر شده است و از زبان 
بدن و لحن آقای ظریف کاملًا آشــکار اســت که 
وی در پاســخ به سؤال کیهان که چیزی جز بیان 
۲ اظهارنظر وزیر خارجه نبود، برافروخته شده و با 
لحنی عصبی پاسخ داده است. رفتاری که در پاسخ 

به سؤال رسانه های دیگر به چشم نمی خورد.
متأسفانه دولت آقای روحانی و از جمله شخص 
آقای ظریف، همواره با تندی و پرخاش با منتقدان 
برخورد کرده اند. یکی از دلایل اصلی خسارت محض 
برجام نیز این است که دولت به نقدهای دقیق و فنی 
و کارشناسی صاحب نظران و منتقدان، توجه نکرد.

مگر سؤال كیهان چه بود
 كه ظریف را عصبانی كرد؟!

فرصت كم نظیر اقتصادی
و انتظار از دولت

یادداشت روز

بقیه از صفحه۲
نکته تاسف آور اینکه در شرایط کنونی تعداد رایزنان بازرگانی ایران در 
سایر کشورها به کمتر از 10 نفر رسیده است به طوری که ما در برخی کشورهای 
همسایه از جمله افغانستان رایزن بازرگانی نداریم و به زودی ماموریت رایزن 
بازرگانی فعلی در عمان نیز تمام می شود و کسی از نفر بعدی خبر ندارد. این 
در حالی است که 15 همسایه ایران با حدود 500 میلیون نفر جمعیت بازار 
بزرگی را پیش روی ایران قرار داده که به گفته مسئولان اقتصادی، تا هزار 
میلیارد دلار ظرفیت صادرات دارد. دولت اگر می خواهد کشور را از تنگنای 
تحریم ها عبور دهد، باید با تکیه بر توان داخل و رونق تولید ملی، زمینه را 

برای بهره مندی از این بازارهای بکر فراهم نماید.
4- گرچه حضور ما در سوریه و کشــورهایی نظیر آن بسیار فراتر از 
رویکردهای محض اقتصادی اســت و قطعا افق دید مردم و مسئولان نظام 
تنها به این زمینه ها محدود نمی شود اما به هرحال فرصت فعلی اقتصادی که 
ثمره مقاومت و ایستادگی مظلومانه مدافعان حرم است این امکان را برای 
تلاشگران جبهه اقتصادی فراهم کرده تا با حضور خود، زمینه های پیوند دو 
کشور را تقویت نموده و استقلال و پیشرفت اقتصادی دو طرف را در شرایط 
تحریم تقویت کنند. ارائه کالا و خدمات با کیفیت و پرهیز از انجام کارهای 
»بزن دررویی« که نتیجه ای جز دلسردی طرف مقابل ندارد امری اساسی در 
کارمشترک اقتصادی است خصوصا که باید دقت کنیم برخی دولتهای عربی 
که روزگاری بر ضد مردم سوریه بوده اند هم اکنون دندان طمع تیز کرده و به 
دنبال جای پا برای انجام کارهای اقتصادی در این کشور هستند. لذا وظیفه 
فعالان اقتصادی که به سوریه می روند و کار تولیدی و یا سرمایه گذاری می کنند 
بسیار حساس است و نیاز به تلاش و دقت ویژه ای دارد، هرچند وظیفه دولت 
هم در این رابطه بسیار کلیدی و راهگشا است و باید زمینه حضور فعالان 

اقتصادی را تسهیل کند. 
و بالاخره امید است این فرصت کم نظیر در پیچ و خم بوروکراسی و اما و 
اگرهای بی پایه و اساس برخی از مسئولان که قطب نمای اقتصادی کشور را 

روی بلوک غرب تنظیم کرده اند،  از دست نرود!

بقیه از صفحه۲
تبدیل سفرهای اروپایی-آمریکایی به ایرانی – 

استانی و روایت بدعهدی های غرب
در این نامه آمده است : »مگر نه این است که شش 
ســال، مردمِ صبور، مظلوم و انقلابی  مان پای وعده  های 
»دیپلماسی اضطراری« و البته خیرخواهانه برای شکوفایی 
اقتصاد و رونق تولید و اشــتغال منتظر وعدۀ دیپلمات ها 
برای گشایشهای ملّی از بیرون بودند؛ پس اینک شایسته 
اســت دیپلمات ها و دولت محترم نیز حق شناسی کرده 
به جای ســفر های اروپایی ــ آمریکایی، سفر های ایرانی 
ــ اســتانی را در صدر برنامه  ها و گفتگو ها قرار دهند و 
مسئولیت اشتباه خود را به مردم گزارش کرده و صادقانه 
اظهار نمایند که؛ مهمترین پیشران توسعۀ ملیّ، دوری از 
آمریکای ظالم و برخی کشور های اروپایی همدست او و 
نیز اتخّاذ دیپلماسی مقاومت از طریق رشد اقتصاد درون زا 
و برون نگر و همچنین در ایجاد اعماق اســتراتژیک برای 
ایرانیان در منطقه و جهان ازطریق ائتلاف با کشــور ها و 

جنبشهای مقاومت جهانی است. 
کشاندن پای غربی ها به انتخابات

 به دور از بصیرت تاریخی و ناقض قانون خرد 
اســتادان دانشــگاهی در نامه خود »کشانیدن پای 
متجاوزان غربی به صحنه های انتخاباتی و محیط امن و 
بانشاط ملیّ را به دور از علم تاریخ، فلسفۀ تاریخ و بصیرت 
تاریخی و نیز ناقض قانون خِرد دانســته و تاکید کردند : 
»شایسته است ازطریق همین دولت محترم و همین تیم 
امین مذاکره به ایرانیان گزارش شود که راه آیندۀ ایران نه 
از دالانِ ادبیات قطبی ساز جنگ و صلح و دوگانۀ مجعول 
تحریم سازان و گشایندگان تحریم و همچنین دیگر دیو 
و دلبرسازی های تصنعی، بلکه ازطریق شناسایی و بهره 
ـ اجتماعی روستاها، شهرها،  گیری مزیت های اقتصادی ـ

استان ها و از درون ایرانِ بزرگ و اسلامی و نیز از اکتشافات 
ارزش هــای افزوده از موقعیت هــای ممتاز ژئوپولیتیکیِ 
جانشــانیِ خدادادی ایرانیــان در قلب جغرافیای جهان 
می گذرد.« اساتید دانشگاههای کشور همچنین ضمن اعلام 
آمادگــی برای کمک به دولت در این زمینه تاکید کردند 
:»بی شک در شناخت، شناسایی و بهره مندی از مزیت های 
انسانی و طبیعی روستاها، شهر ها و استانها، جنبش استادی 
خود را کمک کار دولت محترم دانسته و تمام امکانات علمی 
و معنوی خود در ۸۰۰ نقطۀ کشور را در کنار بخشداران، 
فرمانداران، استانداران، وزراء و مجموعۀ دولت محترم برای 

پیشرفت و آبادانی ایران اسلامی بسیج خواهد کرد.«
آمریکای »در حال تمام شدن«

 بیش از همه نیاز به مذاکره دارد 
در پایان این نامه همچنین با اشاره به آیه ۷3 سوره حج 
و آیه ۱۰ سوره احزاب تصریح شده است : »آیا اوباما توانست 
RQ-۱۷۰ را از ایرانی پس گیرد؟! آیا ترامپ قادر شد از اسقاط 
 Global Hawk ۴-RQ و متلاشی شدنِ پهپاد فوق پیشرفتۀ
در آسمان خدای قادر متعال جلوگیری کند؟! آیا کارتر توانست 
ذرات طوفانی شــن را از نیرو های ورزیدۀ آمریکایی دلتا در 
صحرای طبس دور نماید؟! آیا آمریکا با هزینه کرد ۷ تریلیون 
دلار در منطقه توانست امت های مسلمان در عراق، افغانستان، 
لبنان، یمن، ســوریه و فلسطین را درهم شکند؟! خیر! زیرا 
آمریکا به گواه جامعه  شناسان و متخصصان امور اجتماعی، 
امنیتی و اقتصادی خود آمریکا، درحال »تمام شدن« است و 
دولت پیر و کم خِرَد این کشور برای حفظ آبروی خود بیش از 
دیگران به مذاکره نیاز دارد، امّا با عملیات های گسترده روانی و 
استراتژی های هوشمندانه فریب چنین می نمایاند که جان های 
ایرانیان به گلو رسیده درحالی که هرگز نباید در سیاستگذاری 
و حکمرانی و اداره امور مردم به خدای قادر متعال در نصرت 

جبهه حق بدگمان شد.

در نامه سرگشاده به روحانی و ظریف

2000 استاد دانشگاه:
آقایان! از عبرت های اعتماد به آمریکا بگویید

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر لزوم بازنگری دســتگاه های مسئول در 
عمل به وظایف قانونی خود در زمینه حجاب و عفاف، به سازمان بازرسی 
کل کشور دستور داد که ضمن نظارت بر عملکرد دستگاه ها در این زمینه، 

گزارش لازم را ارائه کنند.
به گزارش روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله ســیدابراهیم رئیسی در جلسه 
شــورای عالی قضایی،اقدام ایــالات متحده آمریکا در تحریــم وزیر امور خارجه 
کشورمان را »غیرخردمندانه« توصیف کرد و افزود: تحریم وزیر محترم امورخارجه، 
نشــان دهنده اوج استیصال و به بن بست رسیدن آمریکا و موجب سرزنش همه 

خردمندان عالم است. 
رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در تاریخ تمدنی کشور ما 
موضوع حجاب، حیا و عفاف در بین زنان و مردان یک مسئله کاملا ریشه دار است و 
مردم ما همواره در طول تاریخ تمدن خود عفیفانه زندگی کرده اند، خاطرنشان کرد: 
حجاب یک فریضه مسلم شرعی الهی است اما همچنان که مقام معظم رهبری در یکی 
از سخنرانی های خود در خراسان شمالی فرمودند، نباید تصور کنیم کسی که نسبت 
به حجاب غفلت یا بی دقتی دارد، لزوما مخالف ارزش های نظام، اسلام و انقلاب است.

وی با اشاره به تصویب سند عفاف و حجاب از سوی شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در ســال ۸۴ و تعیین وظایف هر یک از دستگاه های اجرایی، فرهنگی، اجتماعی، 
انتظامی و قضایی در این زمینه، یادآور شد: در این سند برای ۲6 دستگاه وظایفی 
تعیین شده است. به عنوان مثال، وزارت ارشاد ۲۱ وظیفه، وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری ۱۷ وظیفه، وزارت آموزش پرورش ۲۱ وظیفه و سازمان صداوسیما، وزارت 
کار، وزارت ارتباطات و ... هر یک وظایف فراوانی را به عهده دارند که کمترین آنها 

پنج وظیفه است.
رئیس قوه قضاییه اظهارداشــت: اکنون بعد از گذشت ۱۴ سال باید همه این 
دســتگاه ها بازنگاهی به عملکرد خود داشته باشند تا ببینند آیا به وظایف قانونی 
خود عمل کرده اند یا خیر که البته به اعتقاد ما به این وظایف عمل نشده است. بر 
همین مبنا از سازمان بازرسی کل کشور در اجرای وظیفه نظارت بر حسن جریان 
امور و اجرای صحیح قانون می خواهم که ضمن نظارت بر عملکرد دستگاه ها در این 

زمینه، گزارش لازم را ارائه کند.
رئیسی با بیان اینکه در این زمینه کمبود قانون نداریم و اتفاقا یکی از مشکلات 
کشــور ما حجم بالای قوانین و مقررات در زمینه های مختلف است، مشکل اصلی 
را در عدم توجه به اجرای قانون دانســت و تاکید کرد: روسای سازمان ها، نهادها و 
دستگاه ها باید هوشیار باشند و فراموش نکنند که امروز دشمن تمام داشته های ما را 
که همان باورها و ارزشهایمان است هدف قرار داده و اگر دستگاه ها به وظیفه قانونی 

خود عمل کنند، به هیچ عنوان نباید نگران عملکرد مردم بود.
فساد اقتصادی عده ای نباید مجوز کم کاری، رشوه گرفتن

 و ترویج بی حیایی در جامعه شود
وی با بیان اینکه امروز مسئله اصلی ما مبارزه با فساد، تبعیض و تجاوز به حقوق 
عامه است، گفت: اینکه کسی در جایی مرتکب فساد اقتصادی می شود، مجوزی برای 
قانون شــکنی دیگران نیست. کسی که از چراغ قرمز عبور می کند، نباید بگوید به 
جای برخورد با من بروید با مفسدان برخورد کنید. هر دو، نقض قانون است و باید 
با آن برخورد شود. البته طبیعی است که حساسیت ما نسبت به جرایم بزرگ تر که 
حقوق مردم را مورد تعرض قرار می دهد بیشتر است اما باید این فرهنگ در کشور 
نهادینه شود که جرم کوچک و بزرگ فرقی ندارد و هر گونه نقض قانون، ضد ارزش 
است. بنابراین فساد اقتصادی عده ای نباید مجوز کم کاری، رشوه گرفتن و ترویج 

بی حیایی در جامعه شود.
رئیس قوه قضاییه، حیا را به عنوان یکی از پایه های اخلاقی جامعه دانســت و 
افزود: حیا برای زنان، مردان، صاحبان تریبون، مسئولان و همه دست اندرکاران امور 

کشور از مبانی بسیار مهمی است که باید مورد توجه قرار گیرد.
 اگر مدیری پاسخگوی مردم نباشد، برکنار خواهد شد

رئیس قوه قضائیه صبح دیروز به صورت سرزده از دبیرخانه حوزه ریاست قوه که 
محل مراجعات مردمی و دریافت مکاتبات است، بازدید کرد و ضمن گفتگو و شنیدن 

درخواست های مردم از نزدیک در جریان فرآیند کار قرار گرفت.
آیت الله رئیسی در این بازدید دستور داد دبیرخانه قوه قضائیه، مطالبات و مکاتبات 
واصله را از مراجع ذیربط در این قوه پیگیری و نتایج را به صورت نوبه ای منعکس کند.
وی با تأکید بر لزوم تکریم مراجعان و گشاده رویی در برخورد با مردم، در واکنش 
به گلایه مسئول دبیرخانه از برخی مدیران قضایی به علت پاسخ ندادن به مکاتبات، 
گفت: موضوع پاسخگویی و پیگیری مطالبات مردم آنقدر مهم است که اگر مدیری 

در این زمینه کوتاهی کند، برکنار خواهد شد.
 انتصاب رئیس کل دادگستری استان تهران

 و رئیس دانشگاه علوم قضایی 
رئیس قوه قضاییه در احکامی جداگانه، »محمدجواد حشمتی« معاون حقوق عامه 

دادستانی کل کشور را به عنوان رئیس کل دادگستری استان تهران منصوب کرد.
فعالیت قضایی حشمتی از سال 6۱ آغاز شده و تاکنون با عناوین دادیار، جانشین 
دادستان، دادستان، بازپرس، رئیس دادگاه در استان های فارس، سیستان و بلوچستان 
و تهران، دادیار دادسرای دیوان عالی کشور، رئیس کل دادگستری استان گیلان، قاضی 
دیوان عالی کشور و معاون سازمان بازرسی کل کشور در قوه قضاییه فعالیت داشته 
است. براساس این گزارش، دکتر فرید محسنی نیز از سوی رئیس قوه قضاییه به عنوان 
رئیس دانشگاه علوم قضایی معرفی شد. محسنی، دانش آموخته مقطع دکتری حقوق 
جزا و جرم شناسی از دانشگاه امام صادق)ع( و استادیار دانشگاه علوم قضایی است.

رئیس قوه قضائیه:

سازمان بازرسی كل كشور از عملکرد دستگاه ها 
در حوزه عفاف و حجاب گزارش ارائه كند

سرویس اجتماعی-
طی روزهای گذشته برخی مدعیان حقوق 
زنان یک بار دیگر سطح پایین دغدغه مندی و 
توجه خود به مشکلات و مطالبات واقعی زنان 

را به نمایش گذاشتند.
در حالیکه در شرایط امروز و با وجود تنگناهای 
اقتصادی خانواده ها دچار مشکلاتی از جمله بیکاری 
جوانان، اجاره های سر به فلک کشیده مسکن، موانع 
ازدواج فرزندان و... هســتند و در کنار همه این ها 
هستند زنانی که با تحمل مشکلات فراوان مجبورند 
خودشان برای امرار معاش و مدیریت زندگی تلاش 
کنند، اما به نظر می رســد برخی مسئولان به ویژه 

درحوزه امور زنان در عالمی دیگر سیر می کنند. 
این مسئولان آنجا که باید از حقوق واقعی بانوان 
دفاع کنند مشــغول کاری دیگرند و هر از گاهی با 
طــرح موضوعات و مباحثی که نه دردی از جامعه 
دوا می کند و نه باری از دوش بانوان بر می دارد سعی 
در انحــراف افکار عمومی مردم از عدم کارایی لازم 
خودشان دارند. این مسئولان حوزه خانواده و زنان 
که پیش از این به جای حل مشکلات اساسی این 
حوزه با طرح هر چند وقت یکبار موضوعاتی مانند 
ورود بانوان به ورزشگاه ها و ... سطح دغدغه ها و فاصله 
عالم فکری خود با مشکلات و مطالبات واقعی زنان را 
به نمایش می گذارند، این بار به مسئله مهم و حیاتی 

موتور سواری بانوان رسیده اند! 
ماجرا از کجا آغاز شد؟

ماجرا از این قرار است که در روزهای گذشته 
یکی از شعب دیوان عدالت اداری در رایی، حکم به 
»الزام پلیس راهور ناجا به صدور گواهینامه رانندگی 
موتورسیکلت برای زنان واجد صلاحیت« صادر کرد.
طبق گردش کار این پرونده یک خانم مقیم اصفهان 
به طرفیت نیروی انتظامی دعوایی به خواسته »الزام 
به صدور گواهی نامه رانندگی موتورسیکلت« مطرح 

کرده است.
درخواست نیروی انتظامی

 مبنی بر تجدید نظر
معاونت اجتماعی پلیس راهور در ارتباط با رای 
یکی از شعب دیوان عدالت با انتشار اطلاعیه خواستار 
تجدید نظر در این رای شــد. در این اطلاعیه آمده 

اســت: » به استناد تبصره ماده۲۰ قانون رسیدگی 
به تخلفات رانندگی مصوب ســال ۱3۸9، صدور 
گواهینامه رانندگی موتورســیکلت برای مردان بر 
عهده نیــروی انتظامی جمهوری اســلامی ایران 
می باشــد.رای بدوی شعبه3۱ دیوان عدالت اداری 
صرفا برای شاکیه محترم صادر شده و طبق ماده6۰ 
قانون دیوان عدالت اداری قابل تسرّی به عموم نیست 
و بــه عبارتی دیگر رای صــادره جنبه فردی دارد. 
باتوجه به وجود رای متناقض در این مورد از شعبه 
دیگر در دیوان عدالت اداری، نسبت به رای صادره 
تجدیدنظرخواهی شده تا مطابق با موازین و قوانین 
بررسی های لازم قانونی معمول گردد. بنابراین، پلیس 
راهور مجری قانون بوده و تصمیمات قطعی و نهایی 

شده قانونی را به مورد اجرا خواهد گذاشت.«
رای دیوان غیرقطعی است

از ســوی دیگرمدیرکل حوزه ریاســت دیوان 
عدالت اداری از غیرقطعی بودن رای یکی از شعب 
دیوان در خصوص الزام راهنمایی و رانندگی مبنی 
بر صدور گواهینامه موتورسیکلت برای بانوان خبر 
داد و گفت: این رای، رای شــعبه بدوی بوده و غیر 

قطعی است.
قائمی نسب افزود: نیروی انتظامی در مورد این 
رای تقاضای تجدیدنظر کرده و موضوع در حال طی 

فرآیند قانونی است.
آغاز موج سواری

اما بعد از انتشــار خبر رای دیــوان، عده ای از 
افراد که داعیه حمایت از حقوق بانوان را-البته فقط 
و فقــط در موارد فانتزی- دارند، با انتشــار موجی 
از درخواســت های خود از پلیــس مبنی برصدور 
گواهی نامه برای بانوان، سعی بر احیای حقوق عقب 

افتاده بانوان نمودند!
موتور سواری زنان در ایران

 مانند ماشین سواری زنان در عربستان!
در همین رابطه مدیرکل امور بانوان استانداری 
تهران در حمایت از این حکم، به ایسنا گفت: برخی 
مطالبات وجود دارند که ممکن است مطالبه قشر 
خاصی از زنان باشــد که اگر توجــه کردن به آن 
اخلالی در نظم، اخلاق عمومی و امنیت اجتماعی 
زنان و جامعه ایجاد نکند، اصرار بر نادیده گرفتن آن 

مطالبه چندان جالب نیست.
ثریا شــارقی افزود: موتور سواری زنان همانند 
ماشین ســواری زنان عربستان اســت که زمانی 
تابو بــوده و اکنون برطرف شده اســت. در حال 
حاضر خودروهــای تــک سرنشــین بســیاری 
در ســطح شــهر تردد می کنند و اگر اســتفاده 
نوعی به  شود به  از موتورسیکلت  فرهنگ ســازی 
ترافیک کشور کمک می شود؛ ضمن اینکه اگر این 
موضوع به فرهنگ تبدیل شود، دوچرخه سواری زنان 
نیز فرهنگ سازی می شود تا مقداری از مشکلات 

ترافیکی کاسته شود.
 همچنین رئیس کمیســیون سلامت شورای 
اسلامی شهر تهران گفت: این اقدام خوب و مثبتی 
اســت و امیدواریم پلیس و دستگاه های انتظامی 

شرایط لازم را فراهم و همکاری کنند.
زهرا صدراعظم نوری گفت: تعداد موتور سواران 
زن در جامعه ما خیلی نیســت اما همان تعدادی 
که علاقمند هســتند باید شرایطی فراهم شود که 
گواهینامه اخذ کنند و براســاس قانون و مقررات 

اقدام کنند و تخلفی صورت نگیرد.
وی ادامــه داد: من به عنــوان یک زن که 5۰ 
درصد جمعیت جامعه را تشــکیل می دهد از این 
موضوع استقبال می کنم تا شرایط برابر فراهم شود. 
 فراکسیون زنان مجلس مطالبات اساسی 

زنان را بررسی می کند!
فراکسیون زنان مجلس شورای اسلامی نیز به 
سرعت به این کمپین پیوست و از نیروی انتظامی 
دعوت کرد در جلســه ای با نمایندگان زن مجلس 
موضوع صدور گواهینامه موتورسیکلت برای زنان 

و خلاءهای قانونی آن را مورد بررسی قرار دهد.
فریده اولادقباد رئیس فراکسیون زنان مجلس 
در گفت وگو با ایسنا، با استقبال از حکم شعبه یک 
دیوان عدالــت اداری مبنی بر الزام پلیس راهور به 
صدور گواهینامه رانندگی موتورسیکلت برای زنان، 
گفت: قطعاً حکم صادره از سوی دیوان عدالت اداری 
بر اساس قوانین موجود بوده و همه ما باید به قانون 

تمکین کنیم.
وی افزود: چنــدی پیش خانم آقاپور نماینده 
شبســتر گفت که برخی خانم ها در حوزه انتخابیه 

ایشــان برای رفتن به محل کار از موتورســیکلت 
اســتفاده می کنند و جا دارد که مــا نیز در زمان 
متناسب با نیازهای جامعه زنان این موضوع را مورد 

بررسی قرار دهیم.
نماینده مــردم تهران در مجلــس ادامه داد: 
امیدواریــم با حضور کارشناســان نیروی انتظامی 
در فراکسیون زنان بحث کارشناسی در این رابطه 
متناســب با نیاز جامعه زنان، اشــتغال و منطقه 

جغرافیایی آنها تصمیم گیری شود.
 برداشتن قید و بندها از جامعه

همچنیــن در ادامه نایب رئیس کمیســیون 
قضایی و حقوقی مجلس شــورای اسلامی با بیان 
اینکه »موتورسواری زنان مثل دوچرخه سواری منع 
شرعی و قانونی ندارد«، گفت: ما وظیفه داریم قید 
و بندی که نه شرعی و نه قانونی است را از مسائل 

فرهنگی و اجتماعی برداریم.
محمد کاظمی با اشــاره به صدور حکم شعبه 
یک دیوان عدالت اداری مبنی بر الزام پلیس راهور به 
صدور گواهینامه رانندگی موتورسیکلت برای زنان، به 
ایسنا گفت: به نظر من رای شعبه یک دیوان عدالت 
اداری درست و قانونی است. اگر این رای در تجدید 
نظر تایید شود قاعدتاً قانونگذار مصلحت را پیش بینی 
کرده و دیگر راهنمایی رانندگی نمی تواند در این باره 

مصلحت سنجی کند.
هرچند بــا توجه به اعتراض ناجا و ارجاع رای 
صادره به تجدید نظر، به نظر می رسد این موضوع 
بیش از یک جریان رسانه ای کاربرد دیگری نداشته 
باشد، اما آنچه که باعث نگرانی و تعجب است این 
است که در کنار این همه مباحث مهم و مشکلات 
اساسی بانوان و مطالباتی مانند اجرای درست بیمه 
بانوان خانه دار، مشــکلات زنان سرپرست خانوار، 
تأخیر در ازدواج بانوان به علت مشکلات موجود و 
بی توجهی به تسهیل امر ازدواج، اختلال در اجرای 
طرح مرخصــی زایمان بانوان و توجه به طرح های 
تشویقی فرزندآوری خانواده ها که مدت های زیادی 
اســت برزمین مانده اســت، ناگهان دغدغه اصلی 
نمایندگان محترم مجلس و شــورای شهر و فلان 
مســئول امور بانوان و مدعیان دفاع از حقوق زنان 

می شود موتور سواری زنان.

نماینده مقام معظم رهبری در شورای  عالی 
امنیت ملی گفت: آمریکا بعد از جنگ جهانی 
دوم هرجا که پایگاه نظامی  تأسیس کرد، دیگر 
از آنجا خارج نشد ولی در عراق مجبور به فرار 
از این کشور شــد، چون ملت عراق در برابر 

آمریکا از راهبرد مقاومت استفاده کرد.
سعید جلیلی، نماینده مقام معظم رهبری در 
شــورای  عالی امنیت ملی در دیدار نصر الشِمّری، 
سخنگوی مقاومت اسلامی  نجَُباء با  اشاره به تحریم 
این جنبش از ســوی آمریکا، اظهار داشت: نجَُباء 
موقعیت خوب و اثرگذاری در عراق دارد و به همین 

دلیل توسط دشمن هدف قرار گرفته است.
به گزارش حیات طیبه به نقل از مرکز ارتباطات 

و امور رســانه ای نجَُباء در ایران، وی پیوند دو ملت 
عراق و ایران با تعالیم اسلام را عمیق توصیف کرد و 
افزود: فشار حداکثری دشمن برای ایجاد فاصله بین 
ما و اسلام است؛ همان گونه که در چهل سال گذشته 
ســعی کرده اند ملت ایران را از انقلاب اسلامی جدا 
کنند، اما علی رغم همه این فشارها، قدرتمندتر از 
هر زمان بوده و تهدیدها را به فرصت تبدیل می کنیم.
عضو شــورای راهبردی روابط خارجی با ذکر 
تجربه خود از مذاکرات هسته ای، گفت: در آن دوره به 
سوخت ۲۰ درصد نیاز داشتیم ولی آژانس بین المللی 
انرژی اتمی  سنگ اندازی می کرد. بنده در مذاکرات 
گفتم که اگر این سوخت را به ما ندهید، خودمان 
تولید می کنیم. غربی ها خندیدند، ولی ما پیش از 

دور بعدی مذاکرات این ســوخت را تولید کردیم و 
معادله عوض شد.

جلیلــی ضمن تمجیــد از موفقیت های ملت 
عراق، خاطرنشان کرد: آمریکا بعد از جنگ جهانی 
دوم هرجا که پایگاه نظامی  تأســیس کرد، دیگر از 
آنجا خارج نشــد ولی در عراق مجبور به فرار از این 
کشور شد، چون ملت عراق در برابر آمریکا از راهبرد 

مقاومت استفاده کرد.
نماینده مقام معظم رهبری در شــورای  عالی 
امنیت ملی با تأکید بر اینکه تجربه مقاومت منحصر 
به کشور خاصی نیســت، افزود: هر ملتی که پای 
حقوقش بایستد و به خدا توکل کند، موفق خواهد 
شد. در ایران، عراق، غزه و لبنان شاهد این واقعیت 

بودیم. زمانی رژیم صهیونیستی هر موقع اراده می کرد 
بخشی از ســرزمین های اسلامی  را به  اشغال خود 
درمی آورد ولی پس از شکل گرفتن اراده مقاومت، 

پیروزی های اسرائیل به شکست تبدیل شد.
وی همچنین گفت: مقاومت با تحریم متوقف 
نمی شــود و با قدرت به مسیر خود ادامه می دهد؛ 
چنان  که الحشد الشــعبی علی رغم همه فشــارها 
توانست داعشِ دست پرورده آمریکا را شکست دهد.

جلیلی تأکید کرد: تمرکز نجَُباء بر کار فرهنگی 
در عراق، تصمیم سنجیده ای است و اقدامات فرهنگی 
این جنبش به مقاومت کمک می کند. افراد بصیر و 
آگاه می توانند پرچم مقاومت را بلند کرده و درباره 

نقشه های دشمن روشنگری کنند.

عبور مدعیان از مطالبات واقعی زنان با »موتور«!

جلیلی در دیدار سخنگوی جنبش النجباء عراق:

ملت عراق با راهبرد مقاومت آمریکا را فراری داد
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